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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 27.04.21. 

 

 

Sak 32.21 Ark 012.1  

Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet. 

 

Sak 33.21 Ark 012.1  

Godkjenning av møtereferat fra møtet den 23. mars 2021.  

 

 

Sak 34.21 Ark 612 Saksbeh.: BJoh/OOps 

Elgjakta 2021: fastsettelse av Lokale bestemmelser og øvrige rammer. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

-  Lokale bestemmelser angående elgjakta på statsallmenningen i Engerdal 2020.  

- Bestandsplan 2018 – 2021. 

 

Bakgrunn:  

Statsallmenningen i Engerdal er delt opp i 31 jaktfelt på 4-års kontraktsperioder, høsten 2021 

er tredje året i inneværende periode. Det må vedtas rammer for kvoter og lokale bestemmelser 

for elgjakta 2021. Prisene for elgjakta i perioden 2018-2021 er allerede bestemt med en 

vedtatt pris ved inngangen til 4-årsperioden. Denne indeksreguleres hvert år og følger 

lønnsutviklingen hos fjellstyrene. For 2020 var prisen kr 79,60,- pr kg og grunnavgiften var kr 

2900,-.  

Høsten 2020 var tildelt elgkvote i ordinær jakt på 133 elger (131 i 2019). Det ble felt 126 

elger (123 felt i 2019), noe som gir en fellingsprosent på 88,7 % (87,8 % i 2019). Av de 126 

skutte elgene var det 6 tilleggsdyr og 3 småelger som jaktlaget ikke tok på ordinær kvote. 

Jaktinnsatsen blant jegerne var som vanlig god og fellingsprosenten en prosent høyere enn 

året før. Prosentvis fordeling av felte dyr, biologisk alder i 2020: Voksen ku 26,2 %, voksen 

okse 20,6 %, ungdyr ku 8,7 %, ungdyr okse 9,5 %, kukalv 15,9 % og oksekalv 19,1 %.  Totalt 

felte hanndyr 62 stk. = 49,2 %, felte hunndyr 64 stk. = 50,8 %. Øst/vest for Femund var det 

1,8 ku pr. okse ut fra sett elg tallene høsten 2019 og det ble derfor brukt avskytingsmodell 1 ut 

fra målsettingene i bestandsplanen hvor det tildeles voksne dyr og kalv/fjorku. Sør for 

Drevsjø ble det som vanlig brukt avskyttingsmodell 2 hvor det tildeles voksne dyr og 

kalv/ungdyr. Det ble felt 7 kuer under 130 kg og 4 fjordyr under 90 kg. For jegerne og i 

forhold til avskytningsmodell i bestandsplanen går disse eldre kuene som fjordyr, men i 

fellingsstatistikken blir alle dyr ført etter korrekt biologisk alder. I 2019 var det 15 kalver 
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under 50 kg, mens det høsten 2020 var 8 kalver under 50 kg. Dette er et faresignal for 

elgstammen på statsallmenninga og det er ikke ønskelig med så dårlige vekter på en del av 

elgstammen. Det er veldig bra at jaktlagene gjør en god innsats og tar ut små kalver for dette 

er dyr som ikke er bra for elgstammen over tid. Små kalver har et dårlig utgangspunkt og det 

vil gå lengre tid før de blir produktive i forhold til store kalver. Det ble feilfelt 10 voksne 

kuer, som er en dobling fra foregående år. Med så mange feilskytinger og i tillegg 7 elgkuer 

under 130 kg, blir det alt for høyt uttak av voksne kuer. Målsettingen om 15 % ku i uttaket er 

dermed langt unna.      

 

 

Figur 4:  Utviklingen i tildelt kvote og felt elg på statsallmenningen i Engerdal fra 1977 

– 2020. 

 

Fra høsten 2018 var det en forandring i føring av sett elgskjemaene. Nå skal alle 

elgobservasjoner føres opp selv om naboposten har sett den samme elgen tidligere på dagen. 

Tidligere var det slik at en elgobservasjon bare skulle føres en gang når man antok det var den 

samme elgen som gikk forbi postlinja. Dette medfører at sett elg tallene ikke er 

sammenlignbare med foregående år, før vi får en ny tidsserie med sett elgdata. Inntil det skjer 

kan man følge med på antall dagsverk pr felt elg. Den har gått ned fra 20,8 i 2018 til 19,6 i 

2019 og opp til 22,7 i 2020. Tvillingkalvandelen er fortsatt lav i våre områder. Forholdet ku pr 

okse har variert forholdsvis mye siste årene og den fortsetter å variere. Målsettingen er å 

stabilisere elgbestanden i forhold til bestandsplanens målsettinger for perioden 2018-2021. 

 

 

 

 

 

0

20

40

60

80

100

120

140

160

180

200

A
n

ta
ll
 e

lg

Tildelt kvote og felt elg statsallmenninga i Engerdal

Tildelt kvote

Felte dyr



  SAKSFRAMLEGG FJELLSTYREMØTE 27.04.21 

3 
 

 

Årstall 

 

2009 

 

2010 

 

2011 

 

2012 2013 

 

2014 

 

2015 

 

2016 

 

2017 

       

2018 

 

2019 

 

2020 

Sett elg pr. dagsverk 0,44 0,37 0,37 0,37 0,41 0,43 0,43 0,47 0,47 0,57 0,68 0,72 

Forholdet ku pr. Okse 1,4 1,5 1,6 1,8 1,7 1,6 1,7 1,2 1,5 1,4 1,6 1,4 

Sett kalv pr. kalvku 1,1 1,3 1,2 1,2 1,1 1,1 1,2 1,1 1,1 1,1 1,2 1,1 

Antall dagsverk pr. felt elg 16,4 15,6 19,2 18,1 18,6 21,9 19,9 20,2 17,4 20,8 19,6 22,7 

Tabell 2: Nøkkeltall fra sett-elg skjemaene, 2009- 2020, for statsallmenningen i Engerdal 

 

I 2020 var grunnavgiften for alle dyregrupper kr 2900,-, mens pris pr kg kjøtt for alle 

dyregrupper var kr 79,60,-. Kalv under 50 kg, ungdyr under 90 kg, voksne dyr under 110 kg 

var gratis. Antall kilo elgkjøtt 2020 var 15 333 kg (14 590 kg i 2019). Samlet inntekt fra 

storviltjakta 2020 (elg, rådyr og bever) ble kr 1 415 545,-  (kr 1 327 297,- i 2019).  

Det kan nevnes at fjellstyrets ordning med 4 deponeringsplasser for slakteavfall fra elgjakta 

ved Elgå, Sømådal, Drevsjø og Snerta ble avviklet etter pålegg fra Statsforvalteren. Tanken 

med plassene var at jaktlagene skulle kunne kvitte seg med slakteavfall på en enkel og 

kontrollert måte, samtidig som at nedgraving i etterkant kan betraktes som et viltstelltiltak, da 

det reduserer mattilgangen til smårovviltet. Nå må det enkelte jaktlag sjøl ordne med 

nedgraving av slakteavfall, og vi er tilbake der vi var før ordningen ble innført.  

I området rundt Elgå forårsaker store mengder elg fra Røros/Aursunden/Brekken problemer 

vinterstid. Gjennom medlemskapet i Nord-Østerdal Røros elgregion (NØRER), arbeider 

fjellstyret for å løse problemene dette medfører. Hard avskytning i de områdene som har elg 

som trekker til Femunds østside, samt fôring nord ved Feragen for å utsette og på sikt kanskje 

endre elgens trekk, er viktig i så måte. Fra høsten 2017 har det ikke blitt fôret ved Feragen på 

grunn av skrantesjuken. Ved Elgå ble det fôret vinteren 2018 etter at dispensasjon ble gitt av 

Mattilsynet etter søknad fra NØRER, slik dispensasjon ble ikke gitt vinteren 2019 og 2020. 

Det kom lite trekkelg til Elgåområdet før jakttidsrammen var omme. Det ble derfor ikke jaktet 

trekkelg i desember ved Elgå. 

Statsallmenningen i Engerdal er delt opp i 31 jaktfelt på 4-års kontraktsperioder, høsten 2020 

er tredje året i inneværende periode. Det må vedtas rammer for kvoter og lokale bestemmelser 

for elgjakta 2020. Prisene for elgjakta i perioden 2018-2021 er allerede bestemt ved en 

prismatrisme og den skal følge lønnsutviklingsindeksen fra Norges Fjellstyresamband. For 

2019 var prisen kr 77,10,- pr kg og grunnavgiften var kr 2810,-.  

 

Målsetting i gjeldende bestandsplan:  

I bestandsplanen for perioden 2018 – 2021 er de konkrete målene følgende for 

statsallmenningen (viltstellområde III): 

• Man ønsker en elgstamme som balanserer med et årlig uttak på 110 – 135 elger pr. år. 
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• For områdene sør for Drevsjø, er målet å ha en stamme som balanserer med et uttak på 

65 – 80 dyr pr. år. 

• For områdene nord for Drevsjø (NØR elgregion), er målet å ha en stamme som 

balanserer med et uttak på 45 – 60 dyr pr. år. 

• Når det gjelder stammens kjønnssammensetning, er målet å ha en ku/okseandel på 1,2 

– 1,5 kyr pr. okse (fig 4) 

• For statsallmenningen er det et mål å redusere presset på vinterbeitene, men samtidig 

beholde en produktiv elgstamme som gir et størst mulig antall kilo kjøtt/år. 

 

Administrasjonens vurdering. 

Som presentert innledningsvis, fører den nye instruksen for føring av sett elg til at tallene for 

sett elg pr. dag ikke er sammenlignbare med tidligere år. Inntrykket fra høstens jakt er 

stabil/litt økende bestand i Elvdalen, ellers sør for Drevsjø ingen store forandringer. Øst for 

Femund, er det området med minst elg og dårligst beitegrunnlag sommerstid. I Sømådalen har 

det vært en økning i bestanden siste årene. Vinterstid står det mye elg i områder som er hardt 

beita over flere år. Her er derfor vurderingen at kvotene kan økes.  Målsettingen er en stabil 

elgstamme slik at en unngår ”jojo effekt”, dvs at elgstammen går mye opp og ned på kort tid.  

En annen faktor som påvirker tilgangen på beite for elg er skogbruket. En stor del av 

statsallmenningen er lavproduktive områder. Fjellstyret er godt kjent med avvirkningene på 

statsallmenningen i et historisk perspektiv. Etter år 2000 har avvirkningene jevnt over vært 

lavere enn før årtusenskiftet (med unntak av årene 2015 og 2016). Inntrykket er at dette også 

har begrenset tilgangen på bra beite for elgen.  

For området sør for Drevsjø, var ku pr okseforholdet ut i fra sett elg tallene 1,8 ku pr okse. Ut 

fra den godkjente bestandsplanen skal det da brukes avskytingsmodell 1. Øst/vest for 

Femund, var ku/okse forholdet i 2019  1,8 ku pr okse. Dette har gått ned for 2020 til 1,1 ku pr 

okse, og ifølge bestandsplanen skal det da brukes avskytingsmodell 2 i dette området.                            

 

Modell 1: - Benyttes når ku/okseforholdet er over 1,5 kyr pr. okse 

Maksimum  15 % eldre ku over 130 kg 

Maksimum 20 % 1 1/2 år okse/eldre okse 

Minimum  65 % kalv/kvige og eldre ku t.o.m. 130 kg.  Av dette skal minimum 30 % av  

uttaket være kalv (kommunal målsetting). 

Årskalv/kvige kan felles isteden for eldre dyr. Årskalv under 50 kg, ungdyr under 90 kg, ku 

og okse under 110 kg er gratis og teller ikke på jaktlagets kvote. 

 

Modell 2: - Benyttes når ku/okseforholdet er under 1,5 kyr pr. okse 

Maksimum  15 % eldre ku over 130 kg 

Maksimum 20 % eldre okse over 130 kg 
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Minimum 65 % kalv/ungdyr og eldre dyr t.o.m. 130 kg. Av dette skal minimum 30 % av 

uttaket være kalv (kommunal målsetting). 

Årskalv/ungdyr kan felles isteden for eldre dyr. Årskalv under 50 kg, ungdyr under 90 kg, ku 

og okse under 110 kg er gratis og teller ikke på jaktlagets kvote. 

 

Dette betyr at for jaktlagene sør for Drevsjø vil alle okser 1,5 år og eldre regnes som voksne 

hanndyr. Nord for Drevsjø blir det avskytingsmodell 2, der okser 2,5 år og eldre regnes som 

voksne hanndyr.  

Det er mange ulike syn og meninger om elgforvaltning. Det er også flere måter å forvalte en 

elgbestand på. Uansett er et høyt ku/okseforhold uttrykk for en lav andel okser i bestanden. 

Med de utfordringer som ligger i gjennomgående lave vekter på statsallmenningen, er det all 

grunn til å ta dette på alvor. Et annet moment er nåværende målsetting om å øke andelen 

større okser i bestanden. Også her er det flere veier som fører fram, men uansett hvordan en 

vrir og vender på det, kommer en ikke utenom å rette avskytingen mot yngre okser.    

Administrasjonen legger opp til (tilnærmet) samme avskyting som i 2020. Kvote sør for 

Drevsjø foreslås til 72 dyr + 10 tilleggsdyr (71 i 2018 og 2019 + 10 tilleggsdyr). Nord for 

Drevsjø foreslås kvoten til 62 dyr + 8 tilleggsdyr (60 i 2018 og 62 i 2019 + 8 tilleggsdyr). 

Samlet gir dette en ordinær kvote på 134 elger + 18 tilleggsdyr. Ordningen med tilleggsdyr er 

foreslått gjennomført som tidligere år som en avlysningsjakt. Når tilleggskvota er fylt stoppes 

jakta.  Ordningen er bra for å øke uttaket i de terrengene med mye elg. 

Bestandsplanen for Nord-Østerdal-Røros elgregion har en målsetting om en årlig kvote på 70 

elg øst og vest for Femund. Forslaget her ligger under dette, men resterende kvote samt elg 

som ikke har blitt felt i ordinær jakt på dette området kan bli jaktet på i vinterbeiteområdene 

ved Elgå 1. – 23. desember om det blir mye snø og elgen kommer trekkende til Femundslia 

før jul.   

Grunnet dårlig tilgjengelighet gis jaktfelt Femundsmarka nord 50 % reduksjon i pris på 

elgjakta som tidligere år.  

 

 

Priser ved feilfelling: 

Ved feilfelling av voksne dyr mellom 130-165 kg, betales det en avgift på kr 30,- pr kilo for 

hele dyret. For voksne dyr over 165 kg, betales det en avgift på kr 40,- pr kilo for hele dyret. 

Dette er samme priser som foregående år. Ved felling av liten okse hvor antallet takker maksimum 

kan være 3 på den ene siden og det blir felt en okse hvor antallet takker er 4 på denne siden, straffes 

med et gebyr på 4000,- kr for den ekstra takken på den siden med minst takker. Påfølgende takker på 

den siden med minst takker straffes med et gebyr på 3000,- kr pr takk, i tillegg kan fjellstyret inndra 

geviret. Når det gjelder prisene ved feilfelling, kan det være hensiktsmessig å se over disse 

jevnlig under planperioden. Dette for lettere å kunne ta grep om man ser at omfanget av 

feilskytinger medfører problemer for å oppnå målsettingene i planen.  
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Div. bestemmelser 

Det legges opp til å videreføre samme gevirregler som sist høst. Piggokser godkjennes som 

ungdyr uansett alder/kg på dyret. Andelen eldre okse på 20% tas ut med en halvdel okser 

(mindre okser) der antallet takker kan være maksimum 3 på den ene siden. Den andre 

halvdelen av eldre okse tas ut som frie dyr, dvs ingen begrensninger i antall takker. I visse år 

tidligere har det vært tilfeller der det ble felt eldre okser som allerede hadde mistet gevirene. 

Administrasjonen ser ikke nødvendigheten av å regulere dette på noe vis, men kommer til å 

presisere ovenfor jaktlagene i forkant av jakta, at det er feilskyting hvis en med overlegg 

skyter en gevirløs eldre elgokse om ungdyr.  

Okse og kuer 2,5 år og eldre med slaktevekt t.o.m. 130 kg regnes som ungdyr for jaktlagene.  

 

Jakttid: 

Miljødirektoratet har fastsatt nye jakttider fra 1. april 2017 og jakttidsrammen for elg er nå fra 

25.09 – 23.12. Fjellstyret har dermed muligheten til å tilby elgjakt frem til jul dersom de 

ønsker, men administrasjonen legger likevel opp til ordinær jakttid f.o.m. 25.09 t.o.m. 30.11 

som i fjor. Hvis det kommer trekkelg av betydning til Elgådistriktet før jul legges det opp til 

desemberjakt i dette området. Dette er imidlertid da ei jakt helt i fjellstyrets regi. 

 

Lokale bestemmelser angående elgjakt på statsallmenningen i Engerdal 2021: 

Forslag til lokale bestemmelsene ligger vedlagt saken i sin helhet. Her har man forsøkt å få 

med alle aktuelle lokale bestemmelser for jakta, i samsvar med det som er nevnt i 

saksframstilling og dagens bestandssituasjon. Alle jaktlag får tilsendt de lokale 

bestemmelsene. Det er derfor viktig at alle ting av betydning for årets jakt er tatt med.  

Det er ikke foreslått noen endringer i lokale bestemmelser i forhold til tidligere år: 

 

Prissetting. 

Jaktlagenes kostnad knyttet til elgjakta er knyttet til fire forhold: 

- Det betales en grunnavgift pr dyr på forhånd. 

- Det betales en pris pr kg etter endt jakt og dyr er kontrollveid.  

- Kommunal fellingsavgift. Det praktiseres slik at fjellstyret krever inn denne fra alle 

jaktlag i viltstellområdet. Vi betaler så denne samlet inn til kommunen.  

- Det betales straffegebyr ved feilskyting. 

Sluttregningen til jaktlagene er derfor antall kg kjøtt multiplisert med indeksjustert kilopris. 

Det gjøres så fratrekk for allerede betalt grunnavgift. I tillegg kommer kommunal 

fellingsavgift samt betaling ihht vedtatte straffereaksjoner ved evt feilskyting. Jaktlagenes leie 

av elgtrekk tas også med i sluttfakturaen, sammen med evt leie av fjellstyrets koier.  

Dersom jaktlaget har skutt dyr under vedtatte vektgrenser («gratisdyr») som de velger å ta på 

kvota, så får jaktlaget igjen grunnavgiften for dette dyret. 
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For den 4-årsperioden som vi har lagt bak oss har altså fjellstyret hatt et prissystem med fast 

pris pr kg kjøtt. Denne ble satt ved inngangen til perioden, med bestemmelse om at det skulle 

skje en årlig indeksregulering basert på lønnsutviklingen hos fjellstyrene. Dette etter 

anbefaling fra NFS. Opplegget med slike årlige justeringer har fungert bra og foreslås 

videreført. Som en følge av lønnsoppgjøret blir kilosprisen for 2021 blir den samme som for 

2020, altså kr 79,60 pr kg. Det foreslås derfor heller ingen endring i grunnavgiften, slik at den 

blir kr 2900,- også i 2021. Prissettingen i grunnavgiften kan være et middel for å sikre at 

jakttrykket holdes oppe og at målsetningene i bestandsplanen oppnås raskere. 

Grunnet dårlig tilgjengelighet gis jaktfelt Femundsmarka nord 50 % reduksjon i pris på 

elgjakta som tidligere år.  

 

Videre foreslås det å videreføre ordningen med at kalver under 50 kg, ungdyr under 90 kg, 

okser og kuer under 110 kg, er gratis. De belastes ikke lagets kvote med mindre laget selv vil 

det.  

 

 

Om avtaleinngåelse: 

Jaktlagene og Fjellstyret gjør årlige, skriftlige avtaler om jakten på hvert enkelt jaktfelt. Her 

skal hver enkelt jeger signere på rammene for jakten, all dokumentasjon skal foreligge. Når 

fjellstyret har signert, er jaktlaget klarert for jakt. Disse avtalene sendes ut før sommerferien 

sammen med krav om forskuddsbetaling, og returneres normalt til fjellstyret før fastsatt frist i 

slutten av august. Jaktlagene får så sin gjenpart av avtalen tilbake så snart som mulig etter de 

er godkjent, normalt primo september. I tillegg gjøres det skriftlige avtaler om tildeling av 

tilleggsdyr og opptak av gjestejeger fortløpende utover høsten etter første jaktuke.  

Fjellstyrekontoret ser nå på muligheten for å digitalisere dette arbeidet. Den tekniske delen lar 

seg gjøre innenfor den avtalen vi har med selskapet Canon, som leverer arkivtjeneste samt 

kopimaskin og skriver (leasingavtale). På samme vis må også en slik løsning være mulig 

innenfor rammene i driftsbudsjettet. Vi er nå i dialog med Canon i forbindelse med 

oppgradering av funksjoner knyttet til arkiv samt kopimaskin. Det kan se ut som vi kan kutte 

ut noen funksjoner og implementere noen nye, herunder mulighet for digital signering.   

Fordelen med dette er at jaktlagene gjør seg mer uavhengige av hvor folk bor, at medlemmene 

skyter opp til storviltprøven på ulike tidspunkt og skytebaner, og at de slipper å fysisk levere 

inn papirene. I forhold til pågående Koronapandemi, er det også en fordel å minimere kontakt 

mellom personer. Tildeling av tilleggsdyr og opptak av gjestejeger skjer også gjennom fysisk 

signering av dokumenter, ofte ved oppmøte på fjellstyrekontoret og noen ganger på kort 

varsel i forbindelse med helg og utenom kontortid. Både for jaktlaget og fjellstyret vil en slik 

ordning medføre forenkling og tidsbesparelser. 

I og med arbeidet med dette ikke er i havn, kan vi ikke si at det er endelig klart for å tas i 

bruk, men det er gjort tester av muligheten og den ser ut til å fungere tilfredsstillende. 

Administrasjonen er derfor av den klare oppfatning at dersom dette lar seg gjennomføre 
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innenfor de økonomiske rammene som foreligger i driftsbudsjettet, så er det en løsning som 

bør tas i bruk. Dersom fjellstyret mener at en slik løsning ikke skal tas i bruk, bør det derfor 

gis signaler om det.  

     

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Engerdal fjellstyre slutter seg til forslaget om elgkvote, priser, grunnavgift, jakttider 

samt øvrige ”Lokale bestemmelser angående elgjakta på statsallmenningen i Engerdal 

2021” 

2. Daglig leder gis som tidligere fullmakt til å fordele kvotene på hvert enkelt jaktfelt, 

samt avgjøre praktisk spørsmål knyttet til elgjakta fortløpende. 
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Sak 35.21 Ark 612 Saksbeh.: OOps 

Rådyrjakta 2021: Fastsettelse av kvoter og bestemmelser. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Bestandsplan for rådyr 2019 – 2023. 

 

Bakgrunn:  

Opplegget for rådyrjakt på statsallmenningen har siden 2017 blitt behandlet av Fjellstyrets 

styre. Forslag til opplegg for 2021 legges derfor fram for styret til behandling.  

Rådyrjakta på statsallmenningen i Engerdal er populær og det skytes relativt mange dyr, 

naturgrunnlaget tatt i betraktning. Fjellstyret har utarbeidet en egen bestandsplan som gjelder 

for perioden 2019-2023. Fjellstyret kan når som helst i planperioden justere planen, og 

dersom fjellstyret ønsker det kan den tas opp til ordinær behandling når som helst.  

Fjellstyrets gjennomgang og behandling av opplegget rundt rådyrjakta i fjor, resulterte i 

følgende vedtak: 

Fjellstyrets vedtak.  

1. Rådyrjakt på statsallmenningen i Engerdal 2020 annonseres som tidligere år, og 

tildeling skjer etter søknad. Ved annonsering skal jegers plikter i forhold til 

jaktutøvelsen, så som avlagt storviltprøve, tilgang til godkjent ettersøkshund, 

betalt jegeravgift opplyses. På søknad skal jegernr oppgis. 

 

1. For bukkejakt i perioden 10 august til 24 september gjelder følgende.: 

a. Muligheten for jakt på rådyrbukk tildeles enkeltpersoner. I jaktsesongen 

2020 kan det felles inntil 15 rådyrbukker i bukkejaktperioden. Jakten skjer 

som en avlysningsjakt der jakten avsluttes når 15 bukker er skutt. Jeger 

plikter å holde seg oppdatert om gjenværende kvote via fjellstyrets 

hjemmeside. 

b. Alle søkere som oppfyller satte krav og bestemmelser kan delta. Før 

jaktkortet utstedes skal jeger dokumentere bestått storviltprøve, 

dokumentasjon på egen ettersøkshund alternativt avtale om tilgang til 

godkjent ettersøkshund innen rimelig tid. Hvis det melder seg mer en 35 

søkere skal det trekkes med fordeling inntil 60/40 mellom innen- og 

utenbygds jegere. Uttrukkede søkere som ikke viser pålagt dokumentasjon 

innen fastsatt frist erstattes med søkere fra reserveliste.   

c. Jeger som skyter bukk kan ikke delta videre i jakten. Jeger plikter 

umiddelbart å varsle fjellstyret ved felling av bukk. 
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d. Pris for bukkejakta er i 2020 kr 600,-. Dersom bukk skytes betaler jeger kr 

600,- i tillegg.  

 

2. For ordinær rådyrjakt i perioden 2. oktober til 23 desember gjelder følgende: 

a. Jaktkort tildeles enkeltpersoner eller lag på maks 3 personer. Slik tildeling 

skjer når tilgang på egen eller avtalt leie av godkjent ettersøkshund blir 

skriftlig dokumentert. Jaktkort gir tillatelse til å felle 1 valgfritt dyr. Det 

tildeles inntil 50 jaktkort, hvorav inntil 30 forbeholdes innenbygds jegere 

og 20 forbeholdes utenbygds boende jegere. Jaktkort teller som 

«kompiskort» i det øyeblikk felling av dyr skjer.  

b. Pris for ordinær rådyrjakt i 2020 settes til kr 1000,-. Ved felling av killing 

tilbakebetaler Fjellstyret kr 500,- ved framvising av hode. 

c. Det er obligatorisk jaktrapportering. Denne gjøres digitalt senest 5 dager 

etter avsluttet jakt.  

d. I tillegg innføres det et kompiskort, som gir rett til å delta i jakt på annens 

tildelte dyr. Prisen for dette er kr 300,-. Kompiskort gir ikke rett til felling 

av eget dyr, men rett til å delta i jakt på og felling av annen jegers 

fellingstillatelse.  

 

Opplegget med tildeling har stort sett vært likt de seinere åra, og kvoter er fastsatt ut fra 

avskytingsresultater og oppfatning av bestandsstørrelsen. Muligheten for rådyrjakt har blitt 

kunngjort på våren/forsommeren med søknadsfrist i juni. Tildeling har skjedd så fort som 

mulig etter søknadsfristen har gått ut. 

Figurene 1 og 2 gir en oversikt over avskyting og tildeling over tid hhv totalt og for 

bukkejakta spesielt. Verdt å notere seg er at fellingsprosenten i 2020 var så høy som 74 %. 
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Figur 1: viser totalt tildelte fellingstillatelser, total avskyting og pr kjønn og alder for rådyrjakt på 

statsallmenningen i Engerdal i perioden 1991 – 2020.  

 

 

Figur 2: Viser kvote i bukkejakta og antall bukk felt pr år i perioden 2007 – 2020. 
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Krav om ettersøkshund og avlagt storviltprøve: 

De som driver jakt på rådyr skal ha tilgang på godkjent ettersøkshund.  Dette betyr at 

jeger/jaktlag må ha egen hund eller skriftlig avtale med andre som har hund som har bestått de 

påbudte prøver. Dette er et kriterie som blir forhåndsannonsert.  I tillegg må alle som benytter 

kulevåpen ha avlagt skyteprøve/storviltprøven. (Krav om skyteprøve gjelder for bukkejakta 

10 august – 24 september, der det kun er tillat med rifle. Under ordinær jakt fra 25.september 

er det krav om avlagt storviltprøve dersom rifle benyttes). Dette er en del av de regler som 

ligger til grunn i gjeldende lovverk og tilhørende forskrifter. I tillegg følger det en rekke 

regler i forhold til oppbevaring og transport av våpen og jaktutøvelse for øvrig.   

På grunn av pågående Korona-pandemi gjorde Miljødirektoratet i 2020 unntak fra kravet om 

avlagt storviltprøve. I år er det imidlertid krav om avlagt storviltprøve igjen.   

  

Jakt på rådyrbukk 10 august – 24 sept. 

Samtlige som søker bukkejakt får tildelt jakt, men jakta stanses i det øyeblikket bukkekvota er 

felt. Fjellstyret har satt et tak på antallet som kan delta i denne jakta på 35 jegere. Dersom flere 

enn 35 personer søker, gjøres det en loddtrekning. Informasjon om felt bukk må umiddelbart 

meldes til fjellstyret, som så videreformidler informasjon til øvrige jegerne via fjellstyrets 

hjemmeside. Tidligere har informasjon gått ut til jegere også via sms, men etter hvert har denne 

jakta blitt såpass populær at vi har valgt å gjøre daglige oppdateringer på hjemmesiden. Dette 

har fungert tilfredsstillende sett i forhold til at det ikke har skjedd overskyting. Det betales kr 

600,- for tillatelse til å jakte bukk, så kr 600,- ved felling. Tradisjonelt er det en overvekt av 

innenbygdsboende som søker denne jakta. Jeger som skyter bukk har ikke hatt mulighet til å 

fortsette å delta i jakta på gjenværende kvote. Ei heller delta som «gjestejeger» sammen med 

andre.  

Tidligere års ordning med avlysningsjakt for bukkejakta ble videreført også i 2020, med 

endringer i pris og antallet deltakende jegere. Fellingene blir innrapportert fortløpende og det 

ble felt 13 bukker i løpet av bukkejakta. 
 

 

Ordinær rådyrjakt 2. oktober – 23 desember.  

Den ordinære rådyrjakta omfatter jakt på alle kategorier av dyr. Opplegget har vært slik at 

fjellstyret har stimulert til felling av killinger ved at halvparten av prisen (d.v.s kr 500,-) blir 

tilbakebetalt dersom det framvises et killinghode. Fellingsprosenten har de 10 siste åra ligget 

mellom 33 og 74%, av en kvote på mellom 30 og 90 dyr. Dette er et uttrykk for at bestanden 

svinger en del i vårt området.   

Den ordinære rådyrjakta fordeles ved loddtrekning. En andel på 60 % av fellingstillatelsene 

forbeholdes innenbygdsboende. Såfremt det er søkere nok, kan ikke noen enkeltjeger tildeles 

mer enn en fellingstillatelse. 

I ordinær jakt ble det solgt 50 kort. Jaktrapportene viser at det ble felt 6 rågeiter, 28 bukker 

(inkludert de som ble felt under bukkejakta), 14 killinger, samlet 48 rådyr (fellingsprosent på 

74% (68 % i 2020 og 57% i 2018)).  
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Priser:  

Prisene i  2020 var som følger: Råbukk kr 600,- for å jakte, ytterligere kr 600,- ved felling, 

ordinær rådyrjakt kr 1000,-, killing tilbakebetalt kr 500,- ved felling. Fjellstyrets inntekt fra 

rådyrjakta var kr 63 900,- (kr 57 750,- i 2019). 

 

Miljødirektoratet kan fastsette prisrammer for rådyrjakt i statsallmenninger dersom det er 

nødvendig. Så langt har det ikke vært slik, og fjellstyrene står relativt fritt til å sette pris.  

 

Andre forhold: 

Fjellstyret har ikke hatt egne ungdomskort eller egne kort for opplæringsjakt. Det er en 

mulighet fjellstyret har.   

 

Administrasjonens vurdering: 

Fjellstyret har ingen fast, systematisk metode for å registrere forekomst av rådyr. 

Oppfatningen av om bestanden er god, middels eller dårlig gjøres gjennom en 

helhetsvurdering av forekomst på jorder om våren, tilbakemeldinger fra jegere, forekomst på 

kjente foringsplasser (tidligere) og fjelloppsynets observasjoner gjennom året. Antall 

påkjørsler og predasjon tas også med i betrakning.   

Basert på observasjoner og tilbakemeldinger fra jegere, hadde rådyrbestanden en økning fram 

til 2017. Den gode rådyrbestanden hadde nok sammenheng med privatpersoners foring 

vinterstid, flere relativt snille vintre, og en lav gaupebestand de siste årene. Vinteren 2018 

med de store snømengdene satte rådyrbestanden noe tilbake og det ble funnet flere døde 

rådyr, spesielt kalver som var helt utmagret. Mattilsynet har vedtatt en forskrift mot foring av 

hjortevilt grunnet CWD problematikken, men etter hvert ble det gitt dispensasjon av 

mattilsynet til foring av rådyr etter søknad og det reddet nok mange rådyr vinteren 2018. 

Vinteren 2019 var snill med rådyra, med mindre snø og ingen harde kuldeperioder og det ble 

en bra produksjon og godt med rådyr høsten 2019. Vinter 2020 var relativt lang, men det er 

ikke vært meldinger om utmagrede eller døde rådyr. Denne vinteren, som vi nå ser enden på, 

bedømmes som normal i forhold til snømengde og kuldeperioder.  
 

I henhold til bestandsplan for rådyr 2019 – 2023, er målsettingen en bestand som tåler et årlig 

uttak på rundt 45 dyr pr år. Med unntak av vinteren 2017/18, har de siste åra vært gunstige for 

rådyra noe som har resultert i at bestanden er god. Det er allikevel en oppfatning at 

rådyrbestanden har gått noe ned sammenlignet med før vinteren 2017/2018. Fjelloppsynets 

oppfatning er at rådyrbestanden varierer noe, men bestanden er relativt god.  

Statsallmenningen i Engerdal er marginal som rådyrhabitat i den forstand at naturforhold og 

klima ikke er de beste for rådyr. Dette gjør at naturlig dødelighet kan være høy i ugunstige 

vintre. Dette gjør i sin tur at det er vanskelig å legge opp en langsiktig avskytingsstrategi, da 

uforutsigbare miljøforhold kan ha større innvirkning på bestanden enn høsting. For rådyr i 

slike områder kan en derfor legge opp til en høy beskatning i gode år. Samtidig må en 

akseptere lav avskyting når bestanden er lav. Det er allikevel et mål å unngå «jo-jo-

forvaltning». 
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En mulig faktor som innvirker på bestandsstørrelsen i Engerdal, er foring. Det har vært 

relativt vanlig å legge ut for til rådyr vinterstid. I forbindelse med at det er påvist skrantesjuke 

på elg og villrein, er det innført en forskrift som forbyr utlegging av saltstein og foring av 

hjortevilt. Dette vil ramme rådyra i Engerdal og det er sannsynlig at det vil virke inn på 

vinteroverlevelsen. Dette vil i sin tur gi en lavere bestand, og det er ikke sikkert at de seinere 

åras avskyting kan opprettholdes i åra som kommer. Det er derfor viktig å følge med på 

bestandsutviklingen og sette kvoter etter anslått vårbestand.   

 

Opplegg med bukkejakt:  

Opplegget med bukkejakta har vært populært, og det har vært et økende antall jegere som har 

deltatt. Dette kan nok også skyldes at det har vært noen år med ganske mye rådyr. Ordningen 

har fungert tilfredsstillende sett i forhold til at det ikke har skjedd overskyting. At tilbudet er 

populært har medført at det blir flere jegere ute i terrenget. Jakten foregår som posteringsjakt 

ofte i kombinasjon med lokking. Det kan derfor på visse steder sitte flere som posterer i 

samme «stråk». Dette kan potensielt være problematisk i forhold til sikkerhet, men det er hele 

tiden en jegers ansvar å vurdere sikkerheten. Dette gjelder jo også i forhold til andre brukere 

av utmarka.  

En av fordelene med opplegget rundt bukkejakta er at flere får en mulighet til å bedrive jakt. 

Det er ulikt hvor mye hver enkelt jeger har mulighet til å legge ned av tid og ressurser i dette. 

For mange er det derfor ikke først og fremst det å felle et dyr som nødvendigvis betyr mest, 

men å ha muligheten til det.   

I og med alle tidligere har hatt mulighet til å delta, er det unødvendig å operere med lag på 

bukkejakt. Inntrykket er at de som står oppført på lag, står der i tilfelle det skulle bli aktuelt å 

bli med litt. Samme mulighet har en som enkeltjeger. Det er jegeren sjøl som bestemmer hvor 

mye en ønsker å bruke av tid på dette. Pris er selvfølgelig en faktor i dette bildet, men 

administrasjonens vurdering er at fjellstyrets priser er rimelige sett ut fra etterspørsel og 

prisnivå i en del andre områder. Dersom det i visse områder er for mange jegere, er dette også 

en grunn for å ta bort lagsbegrepet ved bukkejakt.  

En del områder har en ordning at dersom jeger ikke skyter bukk, kan han/hun delta på den 

ordinære rådyrjakta på valgfritt dyr. I og med vårt opplegg er en avlysningsjakt når vedtatt 

kvote er skutt, er ikke dette hensiktsmessig.  

Administrasjonens forslag innebærer at dagens ordning med jakt på rådyrbukk fra 10 august 

videreføres.   

 

Opplegget med ordinær rådyrjakt.  

For den ordinære rådyrjakta ble det i 2020 foreslått to ulike alternativ:  

- Tildeling av kort etter søknad (som tidligere) 

- Som en avlysningsjakt.  
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Fjellstyret vedtok det første alternativet, altså at opplegget i hovedsak har vært som tidligere. 

Administrasjonen ser derfor ingen grunn til å foreslå opplegg med avlysningsjakt på nytt i år. 

Administrasjonens forslag innebærer derfor tildele jaktkort etter søknad. Videre foreslås det 

en kvote som er det samme som i 2020, nemlig 50 dyr. Dette er høyere enn målsetting i 

bestandsplan, men samtidig en betydelig reduksjon i forhold til 2016 og 2017. Dessuten er det 

ikke sannsynlig at en får en fellingsprosent på 100. Det er som nevnt tidligere slik at 

miljøforhold har stor innvirkning på rådyrene, og det bør derfor være forholdsvis høy 

avskyting i år med bra bestand.  

Ordningen med å stimulere til uttak av killinger i form av at en får tilbake halve prisen mot 

framvising av killinghode, foreslås videreført. Dette stimulerer til uttak av ungdyr.  

Opplegget med kompiskort, som ble innført i 2017, foreslås videreført. Dette innebærer at den 

som ikke har egen fellingstillatelse på rådyr, kan delta sammen med annen jeger med slikt 

jaktkort. Kompiskort gir ikke rett til felling av eget dyr, men rett til å delta i jakt på og felling 

av annen jegers fellingstillatelse. Dette avløser tidligere ordning med jaktlag. Det legges opp 

til fritt salg av kompiskort. Dersom en har kompiskort er det tenkt at en kan jakte sammen 

med flere andre med gyldig fellingstillatelse. Dette kortet vil også kunne fungere som et 

«ungdomskort» for de som er i den alderen. Hensikten er også at en skal kunne jakte sammen 

med flere andre personer med kort.  

Det var et par negative responser på innføringen av «kompiskort», men etter noen sesonger 

med kortet virker det som flere ser fordelen med det. Det foreslås derfor at dette videreføres 

også i 2021.   

 

Prisnivå:  

Hvis en sammenligner prisene for rådyrjakt i Engerdal med sammenlignbare områder og hos 

rettighetshavere med et visst samfunnsansvar (Statskog SF og kommuneskoger) i områder 

rundt oss, ser en at jakt i Engerdal er veldig rimelig. Sammenlignet med private områder i 

Østerdalen og Hedmark ellers, er prisene hos oss omtrentlig halvparten av hva de er andre 

steder. Ikke dermed sagt at jakttilbudet er sammenlignbart, men en viss indikasjon gir dette. 

Administrasjonen har allikevel ikke foreslått å endre priser i år, i og med prisene er justert 

foregående år. Økonomisk har rådyrjakta fått en større betydning, og har kompensert litt for 

fjellstyrets sviktende inntekter knyttet til småviltjakt.   

Prisen for bukkejakt ble justert opp i 2019 og 2020. Prisen for ordinær rådyrjakt ble oppjustert 

i 2020. Administrasjonen foreslår at pris for bukkejakt og ordinær rådyrjakt ikke justeres i år. 

Men det bør vurderes om ikke bukkejakt og ordinær jakt burde vært priset likt.    
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Område/tilbyder Bukkejakt Ordinær 

jakt 

«Kompiskort» Rabatt v. felling 

av killing 

Øyer Fjellstyre  500,-    

Ålen Fjellstyre  900,-   200,- 

Haltdalen fj.st.  1000,-   200,- 

Statskog, Rendalen 900,- – 1250,- 750,- – 900,-  400,- – 450,-  

Statskog, Trysil 1000,- 1000,- 500,-  

Statskog, Røros  850,- 400,-  

Heggeriset/Hylleråsen 

Viltstellomr.  

 1000,-  500,- 

Engerdal Gr.eierfor. 700,-  700,-   
Tabell 1: Viser priseksempler på rådyrjakt hentet fra hjemmesider og inatur.no uke 15 i år.  

 

Tildeling og salg. 

Det er tenkt slik at både bukkejakt og ordinær jakt utlyses på vår hjemmeside som tidligere år, 

med søknadsfrist. Dersom det er venteliste, vil ledige kort fortløpende tildeles etter rangering 

på ventelista.   

 

Konklusjon:  

Oppsummert kan det sies at administrasjonen oppfatter opplegget med rådyrjakt på 

statsallmenningen som et bra og populært tilbud. Det foreslås derfor et opplegg som i det 

store og hele er likt det opplegget fjellstyret har hatt noen år. Fordelen med å ha det slik som 

tidligere, er at ordningen er relativt kjent og forutsigbar for jegerne. Det er dessuten gode 

rutiner på administreringen.  

Å beregne høstningsnivå for rådyr på statsallmenningen i Engerdal er vanskelig. Men om en 

ser samlet på antall observasjoner, tilbakemeldinger fra jegere, vinterdødelighet osv, kan en 

lage ulike modeller for forventet produksjon. Ut fra dette mener administrasjonen at det kan 

finnes rom for å øke antallet solgte kort i ordinær periode til 60 for kommende sesong.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Rådyrjakt på statsallmenningen i Engerdal 2021 annonseres som tidligere år, og 

tildeling skjer etter søknad. Ved annonsering skal jegers plikter i forhold til 

jaktutøvelsen, så som avlagt storviltprøve, tilgang til godkjent ettersøkshund, betalt 

jegeravgift opplyses. På søknad skal jegernr oppgis. 

 

2. For bukkejakt i perioden 10 august til 24 september gjelder følgende: 

a. Muligheten for jakt på rådyrbukk tildeles enkeltpersoner. I jaktsesongen 2021 

kan det felles inntil 15 rådyrbukker i bukkejaktperioden. Jakten skjer som en 

avlysningsjakt der jakten avsluttes når 15 bukker er skutt. Jeger plikter å holde 

seg oppdatert om gjenværende kvote via fjellstyrets hjemmeside. 
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b. Alle søkere som oppfyller satte krav og bestemmelser kan delta. Før jaktkortet 

utstedes skal jeger dokumentere bestått storviltprøve, dokumentasjon på egen 

ettersøkshund alternativt avtale om tilgang til godkjent ettersøkshund innen 

rimelig tid. Hvis det melder seg mer en 35 søkere skal det trekkes med 

fordeling inntil 60/40 mellom innen- og utenbygds jegere. Uttrukkede søkere 

som ikke viser pålagt dokumentasjon innen fastsatt frist, erstattes med søkere 

fra reserveliste.   

c. Jeger som skyter bukk kan ikke delta videre i jakten. Jeger plikter umiddelbart 

å varsle fjellstyret ved felling av bukk. 

d. Pris for bukkejakta er i 2021 kr 600,-. Dersom bukk skytes betaler jeger kr 

600,- i tillegg.  

 

3. For ordinær rådyrjakt i perioden 2. oktober til 23 desember gjelder følgende: 

a. Jaktkort tildeles enkeltpersoner eller lag på maks 3 personer. Slik tildeling 

skjer når tilgang på egen eller avtalt leie av godkjent ettersøkshund blir 

skriftlig dokumentert. Jaktkort gir tillatelse til å felle 1 valgfritt dyr. Det 

tildeles inntil 60 jaktkort, hvorav inntil 36 forbeholdes innenbygds jegere og 24 

forbeholdes utenbygds boende jegere. Jaktkort teller som «kompiskort» i det 

øyeblikk felling av dyr skjer. Eventuelle ledige kort forbeholdt 

innenbygdsboende jegere kan selges til utenbygdsboende etter 1. september.  

b. Pris for ordinær rådyrjakt i 2021 settes til kr 1000,-. Ved felling av killing 

tilbakebetaler Fjellstyret kr 500,- ved framvisning av hode. 

c. Det er obligatorisk jaktrapportering. Denne gjøres digitalt senest 5 dager etter 

avsluttet jakt.  

d. I tillegg innføres det et kompiskort, som gir rett til å delta i jakt på annens 

tildelte dyr. Prisen for dette er kr 300,-. Kompiskort gir ikke rett til felling av 

eget dyr, men rett til å delta i jakt på og felling av annen jegers 

fellingstillatelse.  

 

4. Daglig leder gis fullmakt til å avgjøre praktisk spørsmål knyttet til rådyrjakta 

fortløpende. 
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Sak 36.21 Ark 610 Saksbeh.: OOps 

Støtte til ungdomsarbeid i Femund JFF 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post fra Femund JFF v/ PJ Høye, datert 5/2-21 

Bakgrunn 

Femund jeger og Fiskeforening ønsker et samarbeid med fjellstyret i forbindelse med 

prosjektet «Femund Ung». Utover fjellstyrets generelle velvilje, er det behov for fritak fra 

fiskekortavgift, jaktkort for begrenset periode samt mulighet for rådyrjakt i forbindelse med 

følgende planlagte arrangementer: 

- Miljø og fisketur til Krokåtsjøen i slutten av mai 

- Småviltjakthelg i september 

- Rådyrjaktdag i senhøstes. 

Vinteren 2020 ble 3 lokale jakt- og fiskeforeninger sammenslått til en ny forening under 

navnet Femund Jeger- og Fiskeforening (FJFF). Sammenslåingen kom som en følge av lite 

aktivitet i de ulike foreningene og vil forhåpentligvis blåse nytt liv i foreningsarbeidet. Den 

lokale interessen målt ut fra folks interesse for jakt og fiske burde absolutt være tilstede. 

Gledelig er det derfor at foreningen satser på arbeid med og aktiviteter for unge. I tillegg til 

rekruttering, er målsettingen å skape en arena for inkludering og samhold. Sjøl i en kommune 

som Engerdal er det ikke automatikk at yngre får en innføring i friluftslivets gleder. Det er 

også viktig å skape en arena der et godt og inkluderende miljø er sentralt, og at unge opplever 

mestringsfølelse.  

Som vedlegg i saken foreligger e-postkorrespondanse og prosjektbeskrivelsen som bakgrunn. 

I tillegg har DL hatt samtaler med Femund JFF ved Per Jørgen Høye og Vidar Brenna som er 

de to som jobber med dette prosjektet fra FJFF’s side.  

Når det gjelder de to jaktaktivitetene, dreier dette seg om ei helg der deltagerne skal få delta 

med veiledning/instruksjon på harejakt en dag og en dag med rypejakt. Senere på høsten er 

det også planlagt en dag med rådyrjakt.  

Siden det er fjellstyret som administrerer jakt og fiske i statsallmenningen, fremmes saken slik 

at det kan fattes vedtak om evt.  støtte til prosjektet.  

  

Administrasjonens vurdering 

Det er på mange vis et paradoks at det i Engerdal er liten foreningsaktivitet i de lokale jakt og 

fiskeforeningene, siden interessen blant de bofaste for denne type friluftsliv er stor. Det er 

allikevel slik i mange sammenhenger at praktisk utøvelsen er morsommere enn 

foreningsarbeid. Det er derfor gledelig og et prisverdig initiativ at det nå gjøres noen grep for 

å få i gang litt foreningsaktivitet knyttet til jakt og fiske. Spesielt gledelig er det at 

ungdomsarbeidet er det som ser ut til å bli prioritert.  
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Som nevnt er det ikke automatikk i at barn og unge i Engerdal blir introdusert i friluftsliv, og 

særlig jakt og fiske. For ungdom er det også viktig å skape arenaer der de følger seg inkludert 

uavhengig av kunnskaps- og prestasjonsnivå. Noen ganger kan det også være bra at det er 

personer utenfor den nærmeste familien som er tilrettelegger for aktiviteten.  

Administrasjonen er av den oppfatning at fjellstyret bør støtte dette prosjektet. Det må derfor 

vurderes om det kan:  

- gis mulighet for ungdom mellom 16 og 18 til å fiske gratis 1 helg i slutten av mai.  

- Ved behov gis mulighet for ledsagere til å disponere jaktkort på småvilt inkludert 

ryper og skogsfugl 1 dag i september, samt vanlig småviltkort 1 dag samme helg.  

- Gis mulighet til at Femund JFF i prosjektet «Femund Ung» disponerer et jaktkort i den 

ordinære rådyrjakta i en dag.  

Når det gjelder den biten med fiske burde det være relativt kurant, siden fjellstyret i andre 

sammenhenger har gitt slik mulighet til fiske i forbindelse med spesielle arrangementer.  

Når det gjelder den delen som dreier seg om jakt, har fjellstyret den ordningen at de som 

oppfyller kravet til opplæringsjeger får kort gratis. Regler for utøvelse, fangstbegrensinger 

m.m følger det samme som for ordinære kort. M.a.o. dersom en ønsker opplæringsjakt for 

rype, gjelder samme tidsrom og fangstbegrensinger som de øvrige jaktkorta fjellstyret selger 

på ordinært vis. Formålet her er å gi unge en innføring i jaktformer, og i kombinasjon med 

sosialt samvær kan en anta at den effektive tiden hver enkelt deltager faktisk jakter blir noen 

få timer. Jaktuttaket forventes derfor ikke å bli spesielt høyt gjennom en slik dag. Fjellstyret 

har vedtatt en relativt lite antall kort for jakt på rype og skogsfugl så langt. Jaktuttaket 

forventes derfor å være bærekraftig. Om det felles noen få fugler i forbindelse med prosjekt 

«Femund Ung», vurderes ikke å endre på dette forholdet.  

Når det gjelder rådyrjakt er vurderingen at å gi mulighet til å felle ett rådyr en dag, ikke vil 

medføre vesentlig ulempe i forhold til våre målsettinger i rådyrforvaltningen. Har imidlertid 

fjellstyret vedtatt en veldig begrenset avskyting, jfr sak over, kan det selvfølgelig skape 

reaksjoner dersom et stort antall interessenter ikke oppnår jaktmulighet. Allikevel mener 

administrasjonen at en slik tildeling kan forsvares når det er snakk om rekruttering innenfor et 

interessefelt som berører fjellstyret i såpass stor grad.  

    

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Engerdal fjellstyre mener initiativet fra Femund JFF i prosjektet «Femund Ung» er 

positivt, og hilser tiltaket velkomment.  

2. I forbindelse med prosjektet «Femund Ung» gis Femund JFF mulighet til å disponere 

nødvendig antall jaktkort for småvilt inkludert rype og skogsfugl 2 dager i september. 

Deltagere i denne jakten er ungdom mellom 16 og 18 år som ikke faller inn under 

kategorien «opplæringsjeger» samt eventuelt inntil 4 instruktører. Fjellstyrets 

bestemmelser om fangstbegrensinger m.m. gjelder.  

3. Videre gis prosjektet mulighet til å disponere 1 jaktkort for rådyr (valgfritt dyr) under 

1 dag senhøsten 2021.  
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4. Fjellstyret gir prosjektet fritak fra fiskekortavgift for de som er pliktige til å løse 

fiskekort i forbindelse med fiskehelg ved Kroketsjøen i slutten av mai. 

5. Det skal rapporteres nærmere om opplegg, antall deltagere og ansvarlige ledsagere og 

instruktører god tid i forkant av hvert enkelt arrangement. På samme vis skal det 

gjøres jaktrapportering umiddelbart etterpå.   

6. Daglig leder gis fullmakt til å avgjøre fortløpende og praktiske spørsmål som oppstår 

knyttet til dette vedtaket.  
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Sak 37.21 Ark 476 Saksbeh.: OOps 

Søknad om disponering av terreng til NM bandhund 2021 – Østerdal Elghundklubb. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Ingen 

 

Bakgrunn 

Østerdal Elghundklubb er arrangør av NM for elghunder (bandhund) den 13 og 14 august 

2021. Arrangementet benytter arealer i Engerdal, Tolga, Os og Røros. Det vil delta 30 

ekvipasjer totalt. Disse er forhåndskvalifisert gjennom sine lokalklubber. Arrangementets 

sekretariat og base, vil være TOS arena i Os. 

I Engerdal er det planlagt at det skal benyttes 2 eller 3 terreng i Sømådalen (Sømåkvolvet, 

Trolltjønnåsen og Buvika), som forventes å ha sikker elgtilgang. Det vil derfor være snakk om 

3 ekvipasjer pr dag på statsallmenningen i Engerdal.  

Fjellstyret skal ta stilling til saken etter Lov om hundehold (Hundeloven), §8. Denne sier at 

jakthundprøver bare kan foregå med grunneiers samtykke. I statsallmenninger er det 

fjellstyret som gir slikt samtykke. Siden hundene holdes i bånd, er det ikke aktuelt med 

dispensasjon fra båndtvangsbestemmelsene.  

 

Administrasjonens vurdering 

Fjellstyret er kjent med NM for bandhunder gjennom sitt vedtak i sak 24.21, der fjellstyret ga 

kr 4000,- i sponsorstøtte til arrangementet. I tillegg har Engerdal fjellstyre gitt et 

helgeopphold i en av våre utleiebuer som premie.  

Arrangementet går av stapelen 1 uke før båndtvangsperioden oppheves. Elghunder kan 

imidlertid trenes i bånd fra 1. juli. Forstyrrelser på sårbart dyreliv vurderes derfor som 

minimalt.  

Fjellstyret har leid ut de aktuelle jaktterrengene til lokale jaktlag. Det kan derfor tenkes at 

disse har synspunkter på arrangementet. På den annen side er flere lokale jegere involvert som 

tilretteleggere og kjentmenn, og det kan dessuten argumenteres med at arrangementet faktisk 

ligger i elgjegernes interesse ved at det er en del av arbeidet med å holde avlsmaterialet for 

elghunder på et godt nivå. Dette er i elgjegernes interesser ved at det gir tilganger på 

elghunder av god kvalitet.  

Arrangementet er nesten 6 uker før elgjakta starter. Det er lite trolig at prøvemomentene vil 

forstyrre elgen i området såpass mye at den trekker ut av terrenget for godt.  

Statsallmenningen i Engerdal er populær for trening av både jakthunder og brukshunder. Det 

bør derfor være en viss likebehandling av de ulike søkerne, sjøl om selve bruken kan variere. 

Forslaget til vedtak i denne saken gjenspeiler derfor andre saker som fjellstyret har behandlet 

den seinere tia, med unntak av formuleringer rundt CWD og fugleinfluensa da dette ikke 

ansees som relevant for dette arrangementet.  
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Av hensyn til likebehandling med f.eks «The Challenge» og apportprøven til Norsk Breton 

klubb, foreslås det en avgift pr deltakende hund. Antallet deltakende hunder som benytter 

statsallmenningen i Engerdal blir imidlertid beskjedent og estimert inntekt er kr 900,-. I og 

med Fjellstyret er sponsor av arrangementet og dessuten har gitt gavepremie, kan det derfor 

oppfattes som noe underlig at det legges opp til betaling. Dette bør derfor vurderes nøye.  

  

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Engerdal fjellstyre godkjenner med dette at Østerdal Elghundklubb disponerer terreng i 

Sømådalen under NM for bandhunder 13. – 14. august 2021. Terrenget som stilles til 

disposisjon tilsvarer jaktfeltene Buvika, Trolltjønnåsen og Sømåkvolvet. Følgende vilkår 

gjelder: 

 

1. Det skal tas utstrakt hensyn til fritidsboliger, private bolig- og landbrukseiendommer i 

området. Likeens skal det tas hensyn til andre brukere av området. Dette samtykket gir 

ingen eksklusiv rett til området. 

2. Det skal tas ustrakt hensyn til viltet under planleggingen, tilretteleggingen og 

gjennomføringen av arrangementet. Engerdal fjellstyre skal orienteres eller involveres 

hvis det oppstår uønskede hendelser. 

3. Østerdal Elghundklubb sender en orientering til fjellstyret i etterkant av arrangementet 

med oversikt over hvor mange hundeekvipasjer som gikk prøven, gjerne med bilder. 

4. Avgiften er kr 150,- pr hund pr dag.  

5. Samtlige merkebånd og eventuelle skilt etc. fjernes umiddelbart etter at konkurransen 

er avsluttet. 
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Sak 38.21 Ark 613 Saksbeh.: OOps 

Godkjenning av tildelingskriterier for jaktkort til overnattingsbedrifter. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Forslag til tildelingskriterier fra Destinasjon FemundEngerdal, datert 20.04.21. 

 

Bakgrunn 

Fjellstyret behandlet i sitt møte den 3 mars forslag om opplegg for småviltjakt kommende 

høst (sak 04.21). Det ble vedtatt at det skulle tildeles jaktkort til overnattingsbedrifter, og at 

Destinasjon Femund Engerdal (DFE) skulle tildele disse etter kriterier som fjellstyret skal 

godkjenne.  

DFE har jobbet fram et sett med kriterier som er behandlet i selskapets styre den 12. april. 

Disse legges nå fram for fjellstyret for godkjenning, jfr «Bestemmelser for småviltjakt på 

statsallmenningen i Engerdal 2021». 

 

Administrasjonens vurdering 

Prioriteringskriteriene ivaretar en rekke forhold. Dels ønsker de å prioritere størst mulig lokal 

verdiskaping, flest mulig bedrifter vil kunne motta kort uavhengig av medlemskap i DFE og 

eller størrelsen på virksomheten. Videre muliggjør handteringen en viss rullering ift hvem 

som får kort, slik at allmennheten har en reell mulighet over tid til å oppnå kort. I det store og 

hele ser kriteriene ut til å dekke de forhold som fjellstyret ønsker å hensynta.  

Hvordan selve søknads- og tildelingsprosedyren skjer i detalj framgår ikke, men DFE ser for 

seg at det sannsynligvis blir en form for loddtrekning. Når det gjelder betalingsform, kan 

denne gjøres på flere vis: enten gjennom en forhold mellom DFE og jeger, et forhold mellom 

den enkelte bedrift og jeger, et forhold mellom fjellstyret og hver enkelt jeger. Det foreslås at 

dette avgjøres administrativt og i dialog mellom fjellstyret og DFE. Her er administrasjonen 

av den klare oppfatning at den beste løsningen er at DFE lager oversikt over hvilke personer 

som skal ha kort hos den enkelte bedrift, og at selve transaksjonen gjøres gjennom DFE’s 

forhandlerløsning i Inatur eller at det sendes ut betalingslink gjennom inatur.no.   

Administrasjonen anbefaler derfor fjellstyret å godkjenne de prioriteringskriterier som DFE 

foreslår lagt til grunn.   

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Engerdal fjellstyre godkjenner de prioriteringskriterier som Destinasjon 

FemundEngerdal foreslår om tildeling av jaktkort til turistbedrifter.  
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Sak 39.21 Ark 362.2 Saksbeh.: OOps 

Høring: oppsetting av gamme ved Risåsen. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Brev med vedlegg fra Statskog SF, datert 12.04.21  

Bakgrunn 

Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forhold til oppsett av gamme på Risåsen. Gamma er 

tenkt oppsatt i tilknytning til Svahken sijtes gjerdeanlegg, og skal således benyttes i 

forbindelse med reindrift. Den vil tjene som et enkelt husvære i forbindelse med arbeid i 

gjerdeanlegget, ved gjeting og oppsyn. Tiltaket vil være positivt for arbeidsmiljøet til de som 

arbeider med rein i området.  

Som det går fram av vedlegg i saken, synes det som plasseringen blir permanent.  

Plasseringen berører dessuten Femundsmarka Nasjonalpark, noe som innebærer at 

plasseringen også må avklares i forhold til vernebestemmelsene for nasjonalparken.  

 Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 

(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 

til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

 

Administrasjonens vurdering 

Reindriften på statsallmenningen i Engerdal følger av alders tids bruk, og er regulert gjennom 

fremst Reindriftsloven. Av denne lovens §21 følger at den som har rett til reindrift i et område 

også har rett til tomtegrunn til nødvendige hus i forbindelse med reindriften. Som det framgår 

av vedleggene, synes behovet å være til stede. 

Reinbeite er således den bruksinteressen som har mest betydning i akkurat dette området. I og 

med det er reineierne sjøl som søker om det, så ansees tiltaket som positivt i forhold til 

reindriftsinteressen. At gamma plasseres i tilknytning til eksisterende gjerdeanlegg, vurderes 

som gunstig. Det framgår ikke av vedleggene om i hvilke materialer som benyttes, men 

gamme er jo i utgangspunktet en tradisjonell hustype knyttet til reindriften. Det antas derfor at 

materialvalget og utforming ivaretar det tradisjonelle og miljøvennlige. 

Administrasjonen kan derfor ikke se at tiltaket vil skade andre interesser i området i vesentlig 

grad.   

  

Administrasjonens forslag til vedtak: 

Fjellstyret har for sin del ingen innvendinger til at det settes opp en gamme ved 

Svahken sijtes gjerdeanlegg på Risåsen som omsøkt.  
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Sak 40.21 Ark 362.1 Saksbeh.: OOps 

Høring: Søknad om innlegging av vann og vedlikehold hytte – Femundveien 2288. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- e-post med vedlegg fra Statskog SF, datert 26/3-21. 

 

Bakgrunn 

Statskog SF ber om fjellstyrets uttalelse i forbindelse med henvendelse fra Bente Thoresen, 

eier av hytte ved Hammarsjøen gnr 164 bnr 1 fnr 20 (Femundveien 2288), vedrørende 

tillatelse til å bytte vannledning og utbedring av pumpehus under hytte.  

Problemstillingen for hytteeier, er at innlegging av vann og utslippstillatelse ikke er omsøkt. 

Det foreligger således heller ingen avtale som regulerer dette mellom grunneier og hytteeier. 

Det vises til vedlegg i saken for ytterligere detaljer og bakgrunn.   

Fjellstyret avgir sin uttalelse til Statskog i forhold til at dette er et grunndisponeringstiltak 

(Fjellovens §12). Fjellstyret må vurdere tiltaket i forhold til bruksrettsutøving, samt i forhold 

til friluftslivet og naturvernhensynet.  

 

Administrasjonens vurdering 

For fjellstyrets del må saken først og fremst vurderes ut fra hensynet til bruksrettsutøving, 

samt friluftslivs- og naturvernhensynet. Det at vannledning og avløp allerede er etablert uten 

godkjenning er fremst en sak for lokal plan- og bygningsmyndighet, men som flere andre 

saker fjellstyret har gitt uttalelse i, forkludrer det vår vurdering i saken.  

Vurderingen er at de ulike interesser som fjellstyret er satt til å ivareta, påvirkes i relativt liten 

grad siden det her er snakk om tiltak i tilknytning til et eksisterende bygg. Hensynet til 

vannkvaliteten i Hammarsjøen er imidlertid det som problematiserer saken. Det er etablert et 

ikke godkjent avløpsanlegg for gråvann, og hvor god rensing det er på utslippsvannet er 

derfor udokumentert. Heldigvis ser det ikke ut til at avløp fra toalett infiltreres på denne 

måten. På så vis er det gråvannets innhold av næring og ulike kjemikalier fra vaskemidler som 

medfører ulempen for Hammarsjøen.  

Hytta ligger i strandsonen, noe som tilsier at det må til en dispensasjon for at et slik anlegg 

kan godkjennes. Nærheten til vann gjør at et slikt anlegg med fordel kunne ligget lengre unna. 

Dette må lokal plan- og bygningsmyndighet ta med i sin vurdering av hvilken løsning som 

evt. kan godkjennes. 

Fjellstyret behandlet i februar uttalelse vedrørende søknad om etablering av avløpsanlegg ved 

Galthåen. Her stilte fjellstyret seg positive dersom anlegget ble etablert utenfor 50 

metersgrensen langs vann og vassdrag, noe som var ett av flere alternativ i den saken. Da var 

imidlertid ikke problemstillingen knyttet til tidligere, ikke godkjent anlegg.  
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Administrasjonens forslag til uttalelse: 

1. Engerdal fjellstyre registrerer at det i tilknytning til eiendommen gnr 164/1/20 er lagt 

inn vann og etablert et avløp uten noen form for godkjenning. Dette er uheldig og en 

ikke ønskelig praksis. Det er derfor prisverdig at søker nå ønsker å rydde opp i dette 

forholdet.  

2. Fjellstyret har ingen innvendinger til at det legges vannledning og anlegges 

avløpsanlegg i tilknytning til eiendommen. Fjellstyret forutsetter imidlertid at dersom 

øvrige instanser gir sin tilslutning, at infiltrasjonsgrøften kommer så langt som mulig 

og helst minst 50 meter fra vassdraget. Videre skal alle ledningsgrøfter tildekkes med 

torv. 

3. Dersom en eventuell godkjenning av tiltaket utløser spørsmål knyttet til festeforhold, 

er Fjellstyret av den oppfatning at tiltaket kan gjennomføres uten andre formaliteter 

enn en godkjenning med utgangspunkt i gjeldende feste.  

 


